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BRM.0002.8.2023 

Protokół Nr LVI/23 

Rady Miejskiej w Szydłowcu 

z dnia 28 listopada 2023 r. 

 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Regionalnego Centrum Biblioteczno-

Multimedialnego w Szydłowcu ul. Kolejowa 9B. 

W sesji uczestniczyło 13 radnych, nieobecni: radna Dorota Jakubczyk oraz radny Leszek 

Jakubowski. 

Udział wzięli: burmistrz Artur Ludew, sekretarz Dorota Kubiś, skarbnik Iwona Czarnota, 

radca prawny Tomasz Kęsik oraz osoby zaproszone. 

 

Ad 1. 

Przewodnicząca obrad Jadwiga Kopycka otworzyła sesję, powitała zebranych 

i przewodniczyła obradom.  

Poinformowała zebranych, że obrady Rady Miejskiej w Szydłowcu są transmitowane za 

pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Państwa uczestnictwo w Sesji Rady 

Miejskiej jest w pełni dobrowolne. Uczestnicząc w obradach Rady Miejskiej wyrażacie 

Państwo zgodę na przetwarzanie i upublicznianie swoich danych osobowych w tym 

wizerunku. Nagrania zapisane na nośnikach danych będą archiwizowane zgodnie 

z obowiązującymi w tym zakresie przepisami prawa. Osoba, której dane są przetwarzane 

posiada prawo dostępu do treści swoich danych oraz prawo ich sprostowania, ma prawo 

wniesienia skargi do organu nadzorczego, tj. Prezesa Urzędu Ochrony Danych Osobowych, 

w przypadku gdy uzna, że przetwarzanie danych narusza obowiązujące przepisy prawa 

z zakresu ochrony danych osobowych.  

 

Przewodnicząca obrad poprosiła o potwierdzenie obecności radnych w systemie 

elektronicznym – załącznik nr 1 i nr 2 do protokołu.  

 

Ad 2. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Paweł Surdy odczytał porządek obrad:  

1. Otwarcie obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu Nr  LV/23 z dnia 25 października 2023 roku. 

4. Informacja z prac Burmistrza pomiędzy sesjami. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) wprowadzenia zmian w Uchwale Nr XLVIII/358/22 w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2023 – 2035 z dnia 29 grudnia 2022 roku; 

2) wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2023 

Nr XLVIII/359/22 z dnia 29 grudnia 2022 roku; 

3) obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego w 2024 r.; 

4) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości; 

5) przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Gminy Szydłowiec; 

6) przyjęcia Programu współpracy Gminy Szydłowiec z organizacjami pozarządowymi 

oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2024 rok; 
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7) przyjęcia rezygnacji z członkostwa w Komisji Infrastruktury Rady Miejskiej 

w Szydłowcu; 

8)  przyjęcia rezygnacji z członkostwa w Komisji Infrastruktury Rady Miejskiej 

w Szydłowcu; 

9) przyjęcia rezygnacji z członkostwa w Komisji Budżetu Rady Miejskiej w Szydłowcu; 

10) zmiany składu osobowego Komisji Budżetu Rady Miejskiej w Szydłowcu; 

11) zmiany składu osobowego Komisji Infrastruktury Rady Miejskiej w Szydłowcu. 

6. Informacja Burmistrza dotycząca analizy oświadczeń majątkowych osób wymienionych 

w art. 24 h ust. 3 pkt 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. 

z 2023 r., poz. 40 ze zm.). 

7. Informacja Przewodniczącej Rady o oświadczeniach majątkowych złożonych przez 

radnych. 

8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Szydłowiec w roku szkolnym 

2022/2023. 

9. Interpelacje i zapytania radnych. 

10. Sprawy różne. 

11. Zamknięcie obrad. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marek Plewa zgłosił wniosek o wprowadzenie 

zmiany do porządku obrad w związki z pismem złożonym do Rady Miejskiej w dniu sesji 

przez radnego Marka Artura Koniarczyka odnośnie wycofania rezygnacji z członkostwa 

w Komisji Infrastruktury Rady Miejskiej w Szydłowcu: „wnioskuję o wycofanie z porządku 

obrad w punkcie 5 podpunktu 8 tj. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji 

z  członkostwa w Komisji Infrastruktury. Pozostałe podpunkty ulegają odpowiednio 

przesunięciu.” 

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym wniosek 

o wprowadzenie zmiany do porządku obrad– załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Paweł Surdy odczytał porządek obrad 

z uwzględnieniem przyjętych zmian: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu Nr  LV/23 z dnia 25 października 2023 roku. 

4. Informacja z prac Burmistrza pomiędzy sesjami. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) wprowadzenia zmian w Uchwale Nr XLVIII/358/22 w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2023 – 2035 z dnia 29 grudnia 2022 roku; 

2) wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2023 

Nr XLVIII/359/22 z dnia 29 grudnia 2022 roku; 

3) obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego w 2024 r.; 

4) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości; 

5) przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Gminy Szydłowiec; 

6) przyjęcia Programu współpracy Gminy Szydłowiec z organizacjami pozarządowymi 

oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2024 rok; 

7) przyjęcia rezygnacji z członkostwa w Komisji Infrastruktury Rady Miejskiej 

w Szydłowcu; 
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8) przyjęcia rezygnacji z członkostwa w Komisji Budżetu Rady Miejskiej w Szydłowcu; 

9) zmiany składu osobowego Komisji Budżetu Rady Miejskiej w Szydłowcu; 

10) zmiany składu osobowego Komisji Infrastruktury Rady Miejskiej w Szydłowcu. 

6. Informacja Burmistrza dotycząca analizy oświadczeń majątkowych osób wymienionych 

w art. 24 h ust. 3 pkt 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. 

z 2023 r., poz. 40 ze zm.). 

7. Informacja Przewodniczącej Rady o oświadczeniach majątkowych złożonych przez 

radnych. 

8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Szydłowiec w roku szkolnym 

2022/2023. 

9. Interpelacje i zapytania radnych. 

10. Sprawy różne. 

11. Zamknięcie obrad. 

 

Radny Marek Artur Koniarczyk wyjaśnił, że powodem wycofania jego rezygnacji 

z członkostwa w Komisji Infrastruktury jest fakt, iż na wczorajszym wspólnym posiedzeniu 

Komisji były procedowane uchwały odnośnie rezygnacji, ale również przystąpienia radnych 

do poszczególnych Komisji. Zdaniem radnego była to bardzo dobra decyzja, ponieważ każdy 

radny Rady Miejskiej powinien pracować przynajmniej w jednej Komisji, dlatego cieszy się, 

że obecnie mamy taką sytuację, że każdy radny będzie pracował w przynajmniej jednej 

komisji.  

 

Ad 3. 

Przewodnicząca obrad Jadwiga Kopycka poinformowała, że protokół Nr LV/23 z dnia 

25 października 2023 r. był wyłożony do wglądu i ewentualnych uzupełnień w Biurze Rady 

Miejskiej w obowiązującym terminie. Do dnia sesji nie zgłoszono uwag i wniosków. Wobec 

powyższego zaproponowała przyjęcie protokołu bez odczytania. 

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie przyjęcie protokołów w systemie 

elektronicznym - załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Ad 4. 

Przewodnicząca obrad Jadwiga Kopycka zaproponowała, aby Burmistrz nie odczytywał 

tytułów podjętych zarządzeń, ponieważ są one dostępne na stronie internetowej Urzędu 

Miejskiego. Przewodnicząca zapytała, czy ktoś chciałby zgłosić sprzeciw w tej sprawie. 

Wobec braku sprzeciwu tytuły podjętych zarządzeń nie zostały odczytane.  

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew przedstawił informację z prac Burmistrza Szydłowca 

pomiędzy sesjami Rady Miejskiej w Szydłowcu od 25 października do 27 listopada 2023 

roku. W okresie od 25 października do 27 listopada 2023 roku zostało wydanych 17 

zarządzeń oraz przekazano do Rady Miejskiej 8 projektów uchwał. Burmistrz przedstawił 

również informację z realizacji uchwał podjętych na sesji w dniu 25 października 2023 roku.  
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Ad 5 ppkt 1. 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w Uchwale Nr XLVIII/358/22 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Szydłowiec na lata 2023 – 2035 z dnia 29 grudnia 2022 roku /w zał. do prot./.  

 

Opinia Komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Radna Grażyna Rycerska wyraziła zadowolenie z faktu, iż na 2024 rok zostanie zwiększony 

plan o środki z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg tj. Ład Polski o 1.000.000 zł oraz że 

w 2025 roku również będzie zwiększony dochód o 1.000.000 zł. Zapytała Burmistrza czy 

1.000.000 zł, który zabrał z rekultywacji miejskiego wysypiska śmieci został już 

wydatkowany? 

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew stwierdził, że udzieli odpowiedzi z mównicy, aby 

dobrze wybrzmiało i aby oglądający mieli świadomość, jak do swoich obowiązków 

podchodzą niektórzy radni. Burmistrz miał na myśli radną Grażynę Rycerską, która 

wielokrotnie, albo jest nieprzygotowana zupełnie do sesji, albo niewiele rozumie z tego co 

dzieje się wokół niej. Jeśli chodzi o środki, które Gmina otrzymała na rekultywację to na 

sesjach Rady Miejskiej na których radna była obecna, jak i na komisjach radna głosowała 

dystrybuując te środki. W ocenie Burmistrza zadane pytanie jest co najmniej dziwne, 

ponieważ radna nie kontroluje tego za czym głosuje, co jest zastanawiające. Burmistrz 

kolejny już raz odpowiada radnej na to pytanie, ponieważ odpowiadał już na nie wielokrotnie. 

Środki te zostały wykorzystane na modernizację oświetlenia ulicznego, inwestycja już dawno 

jest zrealizowana. Burmistrz zwracając się do radnej stwierdził, że jako radna Rady Miejskiej 

powinna wiedzieć jakie są priorytetowe inwestycje w gminie, na co przeznaczane są środki 

z  tak dużych przedsięwzięć (przetarg był na ponad 1.000.000 zł). Lampy mamy wymienione 

w około 1/3 miasta co widać gołym okiem. Burmistrz chciał dobitnie powiedzieć radnej, że 

środki zostały wykorzystane, lampy świecą, przetarg został rozstrzygnięty i rozliczony. 

Poprosił radną, aby już nie powtarzała się z tym pytaniem, ponieważ jest to niezręczne. 

Odnosząc się do poruszonej kwestii środków z programu Polski Ład, to Burmistrz oznajmił, 

że Gmina Szydłowiec jest przykładem tego jak niewłaściwie były dystrybułowane środki 

z Polskiego Ładu. Wiele zadań o które wnioskowaliśmy w ogóle nie zostało rozpatrzonych, 

środki dotyczące właśnie modernizacji OZE to jest nasz najmniejszy wniosek, który 

składaliśmy. Składaliśmy również inne wnioski (jeśli Burmistrz dobrze pamięta było to 3 

wnioski), a ten wniosek był najmniejszy. Składaliśmy jeszcze wnioski na drugi etap budowy 

przedszkola oraz wniosek drogowy, były to wnioski na o wiele wyższe kwoty. Zdaniem 

Burmistrza dostaliśmy „resztki ze stołu pańskiego”, tak abyśmy się nie pożalili, że nie 

dostaliśmy nic. Natomiast w dwóch naborach które były na zabytki, nie otrzymaliśmy nawet 

dofinansowania na kapliczki. Środki z programu Polski Ład były dzielone stricte politycznie, 

jeśli na trzy złożone wnioski, albo nie otrzymywaliśmy nic, albo na jeden wniosek. Burmistrz 

wyraził nadzieję, że odpowiedź została przekazana w przystępnym języku i że radna wszystko 

zrozumiała. 
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Radna Grażyna Rycerska poprosiła, aby Burmistrz jej nie obrażał, dodając że jest tutaj dla 

mieszkańców i w ich imieniu występuje. Poprosiła również o nie wmawianie jej że głosowała 

przeciw czemuś co należało do naszych mieszkańców, ponieważ nigdy nie była za tym żeby 

Burmistrz zabierał 1.000.000 zł z wysypiska. Ponadto radna stwierdzała, że Burmistrz robi 

drogi tam gdzie mu się podoba, a właśnie za te pieniądze powinny zostać zrobione ulice 

w „naszej” części miasta. Odnośnie środków pozyskanych z Rządu radna zauważyła, że było 

to blisko 20.000.000 zł pytając czy to są grosze? Dodała, że mając takie pieniądze 

wiedziałaby co z nimi zrobić.  

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew stwierdził, że nie wie czy radna głosowała za czy 

przeciw przeniesieniu tych środków, ale głosowała i ma świadomość, że środki te zostały 

wydatkowane, dlatego nie wie po co radna zadawała to pytanie.  

 

Radna Grażyna Rycerska odpowiedziała, że zapytała, żeby mieszkańcy usłyszeli.  

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew zauważył, że radna pyta o to praktycznie na każdej 

sesji. Odnosząc się do środków o których wspomniała radna to stwierdził, że nie podliczał 

tych środków i być może otrzymaliśmy kwotę blisko 20.000.000 zł przez okres ostatnich 5 

lat. Na trzy złożone wnioski otrzymywaliśmy jeden, a gminy bardzo małe o wiele mniejszych 

potrzebach, mające o wiele mniej mieszkańców otrzymywały w jednym naborze więcej niż 

my przez 5 lat. Poprosił o nie wmawianie ludziom, że myśmy otrzymywali jakieś pieniądze, 

bo te pieniądze nam też przysługiwały z racji tego, że jako Gmina jesteśmy w tym kraju i nasi 

mieszkańcy też mają potrzeby. O tym jak były dzielone te pieniądze należy mówić i radna 

powinna być tego świadoma.  

 

Radna Grażyna Rycerska stwierdziła, że to co Burmistrz pozyskał i chciał pozyskać 

świadczy o nim, czyli po prostu nie umiał pozyskiwać tych pieniędzy. 

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew odpowiedział, że Gmina Szydłowiec jest bardzo 

dobrym przykładem tego w jakiej skali pozyskujemy środki finansowe z takich programów 

gdzie występują jakiekolwiek kryteria oraz wymienił te programy, dodając, że tam gdzie nie 

ma kryteriów można przyznać środki tak jak się chce. Wyjaśnił, że te kryteria oczywiście 

były, ale stricte formalne i nie sposób było ich nie spełnić, więc tym bardziej środki powinny 

do nas trafić.  

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt 

uchwały – załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Ad 5 ppkt 2. 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2023 Nr XLVIII/359/22 z dnia 

29 grudnia 2022 roku /w zał. do prot./. 
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Opinia Komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt 

uchwały– załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Ad 5 ppkt 3. 

Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych Barbara Majewska przedstawiła 

projekt uchwał w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku 

rolnego w 2024 r./w zał. do prot./. 

 

Opinia Komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt 

uchwały z uwzględnieniem autopoprawki– załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Ad 5 ppkt 4. 

Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych Barbara Majewska przedstawiła 

projekt uchwał w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości /w zał. do 

prot./. 

 

Opinia Komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Radna Grażyna Rycerska wyraziła stanowisko, że jest przeciwna jakimkolwiek 

podwyżkom, ponieważ uważa, że w pierwszej kolejności należy zrobić mieszkańcom drogi, 

a  dopiero później podnosić podatki. Radna zaproponowała, abyśmy zostali na tym poziomie 

na którym jesteśmy jeżeli chodzi o  podatek od nieruchomości.  

 

Radny Marek Artur Koniarczyk zauważył, że jest to bardzo ważny temat nie tylko dla 

naszych mieszkańców, ale również i przedsiębiorców. Jak sobie przypomina dokładnie rok 

temu 9 radnych podniosło podatek od nieruchomości w skali 18%, dziś podnosimy w skali 

około 7% i są to kolejne obciążenia dla naszych mieszkańców. Przy Burmistrzu funkcjonuje 

Społeczna Rada Gospodarcza w związku z czym zapytał, czy ta Rada po raz kolejny nie 

zabrała głosu w tej sprawie, a rozumie że nie, bo po raz kolejny nie ma takiego stanowiska. 

Wśród przedstawicieli tej rady znajdują się przedstawiciele podmiotów gospodarczych, 

dlatego radny chciałby się dowiedzieć czy było takie stanowisko przekazane oraz jaka była 

opinia tej rady. Radny uważa, że w tej skali i w kontekście ubiegłorocznych podwyżek stawki 

te są zdecydowanie za wysokie. 
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Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marek Plewa stwierdził, że bardzo popularnym jest 

przemawianie przez mikrofony do osób które nas oglądają jak to chcemy bronić ich interesów 

nie podnosząc podatków. My wszyscy tutaj zgromadzeni również jesteśmy płatnikami tych 

podatków, nie tylko je ustalamy, ale również płacimy. Nikt z nas nie cieszy się z tego, że 

podatki są podnoszone, ale jeśli inflacja za ubiegły rok wyniosła 15%, a propozycje 

Burmistrza oscylują w granicach 7% podwyżki to oznacza tak naprawdę, że siła nabywcza 

pieniędzy które pozyskamy z podatków będzie niższa w stosunku do tego co pozyskujemy za 

ten rok. Tak więc siła nabywcza nie dogania inflacji wobec czego tak naprawdę te podatki są 

niższe. Wzywanie do tego aby najpierw wybudować drogi, a dopiero później wymagać 

płacenia podatków to tak jakby wymagać od kogoś kto nie ma pieniędzy wykonania jakiejś 

usługi, gdzie należy zakupić sprzęt itp. a dopiero później za to zapłacić. Najpierw zapłaćmy 

podatki, a dopiero później wykorzystajmy pieniądze na budowę dróg, bo taka jest kolejność 

rzeczy. Radny podziwia Burmistrza i Panią Skarbnik, że chcą w ten sposób podnosić podatki, 

że będą de facto mieć mniej pieniędzy jeśli chodzi o siłę nabywczą jak dotychczas. Zdaniem 

radnego jest to ukłon w stronę szydłowieckiego społeczeństwa i uważa, że w tej wysokości 

i  w tej formie te stawki podatkowe są warte przyjęcia.  

 

Radny Marek Artur Koniarczyk zauważył, że zbieranie dochodów do naszego budżetu nie 

dotyczy tylko pobierania podatków od mieszkańców, ponieważ jest wiele innych narzędzi 

które dawałyby taką możliwość. Wracając do uzasadnienia to opieramy się tutaj na 

najniższych stawkach 66 miast powiatowych, a radny poszedłby w kierunku 677 miast 

miejsko-wiejskich i bardzo chętnie by usłyszał informację na temat tej skali podatków jakie 

obowiązują dziś w Polsce. Radny wielokrotnie powtarzał, że jest daleki od porównywania 

oraz że nie powinniśmy tego robić, ponieważ każda specyfika gminy czy powiatu jest 

zupełnie inna. Patrzmy przez pryzmat tego ile mamy podmiotów gospodarczych, jak wygląda 

sytuacja materialna naszych podmiotów, czy osób fizycznych. Kolejne pytanie radnego 

dotyczyło ściągalności podatków oraz problemów mieszkańców pod tym kątem, ponieważ na 

Komisji radny tego nie słyszał. 

 

Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych Barbara Majewska zauważyła, że 

radny nie był do końca posiedzenia wczorajszej Komisji oraz że nie zna powodu dla którego 

radny opuścił posiedzenie. 

 

Radny Marek Artur Koniarczyk oznajmił, że nie musi się usprawiedliwiać przed 

Naczelnikiem.  

 

Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych Barbara Majewska odpowiedziała, że 

szereg pytań ustala się na posiedzeniach komisji, a nie na sesjach. Ta sesja nie jest w sprawie 

zaległości podatkowych, tylko w sprawie stawek podatkowych. Naczelnik nie posiada przy 

sobie dokumentów odnośnie zaległości w podatkach, a radny nie wnioskował o takie 

informacje.  

 

Radny Marek Artur Koniarczyk stwierdził, że każde miejsce jest dobre na dyskusję, tym 

bardziej na sesji w tak ważnej sprawie. 
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Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych Barbara Majewska oznajmiła, że 

w takim razie udzieli odpowiedzi na piśmie w sprawie zaległości, ponieważ tak jak już 

powiedziała radny nie był na posiedzeniu do końca, dlatego być może o pewnych rzeczach 

nie wie.  

 

Radny Arkadiusz Sokołowski poprosił radnych o zachowanie poziomu, jeśli mówi jedna 

osoba która ma udzielony głos to radny prosi, aby jej nie przerywać oraz o nieprzenoszenie 

poziomu sejmu na nasze obrady, ponieważ zawsze poziom ten był wyższy i chciałby aby 

poziom był zachowany.  

 

Radny Marek Artur Koniarczyk stwierdził, że wiedza Pani Naczelnik jest tak szeroka, że 

powinna wiedzieć tak podstawowe rzeczy dotyczące jej wydziału oraz ściągalności podatków. 

Jest to rzecz bardzo istotna o czym wielokrotnie była mowa na posiedzeniach komisji. Radny 

nie potrzebował tej wiedzy na ostatniej komisji, bo ma wiedzę jakby na co dzień i z tego co 

wie po spotkaniach z mieszkańcami o ich różnych sytuacjach, a szczególnie sytuacji 

materialnej. Tak więc zdaniem radnego naczelnik może się publicznie podzielić tą informacją, 

która ma istotny wpływ na to jak dany radny powinien głosować w tej sprawie.  

 

Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych Barbara Majewska poinformowała, że 

sytuacja mieszkańców jest najprawdopodobniej dobra, ponieważ zmniejsza się ilość 

składanych wniosków o ulgi, tak więc jest to pewien wyznacznik tego, że ludzie są jednak 

w stanie te podatki opłacać skoro jest coraz mniej wniosków o wsparcie, rozłożenie na raty, 

czy odroczenie terminu płatności.  

 

Radny Marek Artur Koniarczyk oznajmił, że z tego co wie to zapisy ustawowe w tym 

zakresie się zmieniają i coraz trudniej jest osiągać takie umorzenia. 

 

Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych Barbara Majewska poprosiła o zadanie 

konkretnego pytania, a wtedy udzieli konkretnej odpowiedzi, dodając że gdyby radny zadawał 

pytania na komisji to ona przygotowałaby wszystkie potrzebne informacje.  

 

Radny Marek Artur Koniarczyk zauważył, że Komisja w tak ważnej sprawie podatkowej 

odbyła się w przededniu sesji, a mogłaby odbyć się tydzień, czy dwa tygodnie wcześniej, aby 

dać sobie czas na zebranie wiedzy i wiadomości w tym zakresie.  

 

Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych Barbara Majewska oznajmiła, że ona 

nie ustala posiedzeń Komisji. 

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew odniósł się do wypowiedzi radnej Grażyny Rycerskiej 

w sprawie budowy dróg oraz niepodnoszenia podatków informując, że rzeczywiście to 

robimy oraz wymienił jakie inwestycje drogowe są obecnie realizowane na terenie gminy co 

świadczy o tym że realizujemy inwestycje drogowe na bardzo dużą skalę. Zdaniem 

Burmistrza radna może sobie sama obiektywnie odpowiedzieć, ponieważ była radną w latach 
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2006-2010 ile dróg w tej kadencji zostało wykonanych w całej gminie Szydłowiec? Burmistrz 

myśli, że mniej niż my wybudowaliśmy w jeden rok. Zdaniem Burmistrza jeśli radna 

podejdzie do tego obiektywnie i to przeanalizuje to zapewne się z nim zgodzi. Odnosząc się 

do kwestii podatkowych i procedowanej uchwały zauważył, że nikomu nie jest przyjemnie 

podnosić podatków. Obecnie mamy niestety problem inflacyjny. Burmistrz poinformował, że 

uchwała była konsultowana z Radą Gospodarczą, choć nie było jeszcze wtedy 

skonstruowanych stawek podatkowych kiedy odbyło się spotkanie, ale był postulat z Rady 

Gospodarczej, aby stawki były najniższe, a Burmistrz mówił o stawkach planowanych dla 

przedsiębiorców w okolicach 4% i Rada Gospodarcza te stawki zaakceptowała. Ponadto 

w zeszłym roku nie grupa 9 radnych, a Rada Miejska podjęła uchwałę, ponieważ to Rada 

Miejska jest organem który podejmuje uchwały. I rzeczywiście mieliśmy pismo ze strony 

przedsiębiorców w którym to właśnie przedsiębiorcy rozumiejąc trudną sytuację na rynku 

również samorządu, to co dzieje się wokół nas, skutki pandemii, galopującą inflację i wojnę 

wnioskowała właśnie, aby te podatki były na poziomie 4% dla przedsiębiorców i my 

wychodząc im naprzeciw w  tym roku na takim poziomie te podatki dla przedsiębiorców 

uchwalamy. Burmistrz dodał również, że jak widać w uzasadnieniu do projektu uchwały 

Minister Finansów w  obwieszczeniu dał możliwość podniesienia podatku do 15% na 

podstawie danych GUS, czyli taka jest przewidywana inflacja na przyszły rok, a my 

podnosimy o połowę, co będzie skutkowało tym, że ten wzrost jest bardzo niewielki 

w stosunku do dochodów podatkowych gminy, bo one oscylują w około 8.000.000 zł, 

a wpływy z podniesienia będą na poziomie ponad 300.000 zł. Tak więc będzie to bardzo mały 

udział tych środków, co spowoduje, że będziemy musieli starać się o środki z innych źródeł 

chociażby na drogi o których była mowa. Nie można zrobić czegoś jeśli się nie ma pieniędzy. 

Burmistrz wyraził nadzieję, że wszyscy mają świadomość jak wzrośnie płaca minimalna 

w przyszłym roku oraz jakie to będą koszty dla urzędu, bo to nie są tysiące tylko miliony. 

Płacimy w sumie około 9.000.000 zł rocznie pensji to wzrost płacy minimalnej chociażby 

o 20% możemy sobie policzyć. Burmistrz podziękował Radzie za to że nadal trwamy przy 

podatku od środków transportowych na najniższym poziomie w kraju co też jest warte 

podkreślenia. Kilka lat temu podjęliśmy dobrą decyzję, która na początku skutkowała 

pomniejszonymi dochodami do naszego budżetu, ale dzisiaj przynosi już pozytywne skutki, 

kilkadziesiąt podmiotów przyłącza się do nas i  rejestruje swoje pojazdy tylko wyłącznie 

dlatego, że kiedyś podjęliśmy dobrą decyzję i  Szydłowiec ma najniższy podatek od środków 

transportowych. Tak więc to wszystko jest kwestią złożoną i zdaniem Burmistrza można 

o tym rozmawiać również bez emocji. 

 

Radna Anna Majstrak odniosła się do poruszonej kwestii zwołania posiedzenia Komisji na 

przeddzień sesji. Zdaniem radnej każdy miał możliwość wypowiedzi, posiedzenie trwało 

bardzo długo, a podatki zostały dokładnie omówione. Na posiedzeniu były głosy za tym aby 

obniżyć podatki jak i głosy za tym aby je podwyższyć ze względu na inflację. Każdy mógł 

zabrać głos i żadne wypowiedzi nie były ograniczane, dlatego w ocenie radnej wszystkie 

pytania można było zadać na komisji i nie ma potrzeby pytania o to na sesji. Na posiedzeniu 

Komisji na pytanie czy dużo jest osób które nie płacą podatków Naczelnik udzieliła 

odpowiedzi, że takich osób jest niewiele. Radna poruszyła również kwestie możliwości 
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skorzystania z różnych ulg oraz odroczenia w płatności podatku w przypadku wystąpienia 

różnych sytuacji.  

 

Radna Grażyna Rycerska stwierdziła, że pytanie odnośnie liczby dróg w czasie kiedy ona 

była radną Burmistrz powinien zadać Panu Jarzyńskiemu a nie jej, ponieważ to nie ona była 

Burmistrzem. Radna zauważyła, że Burmistrz wymieniając ulice które obecnie są budowane 

zapomniał wymienić drogę 8KDD.  

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew stwierdził, że wymienił tę ulicę i bardzo się cieszy, że 

ona powstaje, ponieważ na jej realizację Gmina otrzymała środki w postaci 300.000  zł 

i zdaniem Burmistrza w tym kierunku powinniśmy iść i będziemy szli dalej. 

 

Radny Maciej Kapturski poinformował, że nie był na wczorajszym posiedzeniu Komisji ze 

względów osobistych i zawodowych, natomiast rozumie wszystkie wypowiedzi, ponieważ 

wszystkie sprawy są jak najbardziej zrozumiałe. Radny oznajmił, że jak sprawdził z roku 

2022 na rok 2023 podwyżka była dość wyraźna, obecnie jest może nie dość znacząca, ale na 

pewno będzie odczuwalna wśród naszych mieszkańców, a w szczególności tych którzy 

posiadają własne M. W związku z powyższym, złożył wniosek w następującej treści 

„wnioskuję o pozostawienie obecnych kwot wysokości podatku w par 1 w tabeli Lp. 2 pkt a 

i  b tj. w pkt a 0,87 zł oraz w pkt b 21,23 zł”. Radny uzasadnił złożony wniosek faktem, iż jest 

działaczem spółdzielczym, te budynki zamieszkuje 3.500 osób i jest coraz gorsza sytuacja 

jeśli chodzi o wpływy z opłat czynszowych. Jest coraz więcej mieszkań w których 

zamieszkują starsze, samotne osoby nieposiadające dodatkowych wpływów, żyjące z pomocy 

sąsiadów. W związku z powyższym radny poprosił o pozytywne przegłosowanie złożonego 

wniosku.  

 

Radny Arkadiusz Sokołowski oznajmił, że zdaje sobie sprawę jaka jest sytuacja w Gminie, 

może nie jest ona najgorsza, ale wie jak wiele wysiłku kosztuje Burmistrza i podległych 

pracowników to żeby te finanse spiąć. Wczoraj na komisji w bardzo rzeczowej atmosferze, 

która dziś jest nie do poznania, rozmawialiśmy z Panią Skarbnik jak wyglądają nasze 

poszczególne działy budżetu, dowiedzieliśmy się ile zabrakło nam na szkolnictwo (3.500.000 

zł), dlatego przy tych niewielkich wzrostach, bo radny spodziewał się ponad 10% (bał się tego 

bo ciężko jest później wytłumaczyć mieszkańcom dlaczego wzrost był aż tak duży), dlatego 

w zeszłym roku z ciężką ręką zagłosował za tymi podwyżkami, bo wiedział, że są konieczne, 

jednak te w tym roku są zrównoważone. Radny jest tym zaskoczony na plus, dlatego dziś 

z całą pewnością nie będzie głosował za wnioskami o  obniżenie czy pozostawienie tych 

stawek, bo ten projekt naprawdę zakłada bardzo rozsądne wzrosty. Wszyscy prowadząc 

gospodarstwa domowe widzimy jak bardzo sytuacja makroekonomiczna kraju ma wpływ na 

wzrost wydatków i to samo dotyczy Gminy, a brak podwyżek może spowodował powrót do 

przeszłości którą radny pamięta, gdzie spłata ogromnego zadłużenia przez Gminę skutkowała 

nieopłaceniem ZUS, brakiem realizacji jakichkolwiek inwestycji, ponieważ nie było na to 

środków. Radny nie chciałby, abyśmy do tego wrócili, a jak czytamy na forach internetowych 

wymagania mieszkańców są duże. Dlatego dobrze, że jest pozyskiwanych tak dużo środków 

zewnętrznych, ale podatki też musimy mieć na racjonalnym poziomie.  



11 
 

 

Przewodnicząca obrad poddała wniosek pod głosowanie w systemie elektronicznym– 

załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt 

uchwały – załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Radny Maciej Kapturski stwierdził, że każdy ma prawo wyrazić swoje zdanie na wszystkie 

poruszane tu tematy jednak radny przypomniał, że Gmina to nie tylko narzędzie do wpływu 

pieniędzy, ale przede wszystkim narzędzie do tego żeby pomagać mieszkańcom. Są pewne 

sytuacje i czas, które należałoby wziąć pod uwagę, a ten czas jest w tej chwili, bo wiemy jaka 

jest sytuacja, drożyzna w sklepach, wysoka inflacja, musimy wyciągać rękę do mieszkańców, 

dlatego radny apeluje, przychylmy się do tego typu wniosków, bo sytuacja jest coraz gorsza 

jeżeli chodzi o naszych mieszkańców.  

 

Ad 5 ppkt 5. 

Specjalista Andrzej Darczuk przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia planu ogólnego Gminy Szydłowiec /w zał. do prot./. 

 

Opinia Komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt 

uchwały– załącznik nr 10 do protokołu.  

 

Ad 5 ppkt 6. 

Podinspektor ds. społecznych i współpracy z organizacjami pozarządowymi Beata 

Ciećka przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy 

Szydłowiec z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na 2024 rok /w zał. do prot./. 

 

Opinia Komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Radny Marek Artur Koniarczyk poprosił o wyjaśnienie struktury wydatków kwoty 

222.000 zł przeznaczonej na realizację programu w roku 2024. 

 

Podinspektor ds. społecznych i współpracy z organizacjami pozarządowymi Beata 

Ciećka odpowiedziała, że jest to kwota przeznaczona na konkursy ofert. 

 

Radny Marek Artur Koniarczyk w związku z faktem, iż w uzasadnieniu również znajduje 

się zapis o wzroście partycypacji społecznej, czyli w rozwiązywaniu problemów społecznych 

i lokalnych naszych mieszkańców, jak również związanych z organizacjami pozarządowymi 
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i z tego co wiemy co roku jest coraz więcej organizacji pozarządowych, ale też 

zapotrzebowanie na realizacje różnych bardzo ważnych i istotnych dla mieszkańców naszej 

gminy zadań jest ważne. W związku z powyższym radny zaproponował podniesienie tej 

kwoty do 262.000 zł.  

 

Przewodnicząca obrad Jadwiga Kopycka poprosiła o sprecyzowanie wniosku. 

 

Radny Marek Koniarczyk zgłosił wniosek w następującej treści „w § 9 ust. 2 planowana 

kwota przeznaczona na realizację programów w roku 2024 wynosi 262.000 zł”. 

 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota zauważyła, że we wniosku nie zostało podane źródło 

finansowania tych środków. 

 

Radny Marek Artur Koniarczyk stwierdził, że mamy możliwości jeśli chodzi o środki 

związane z Gminną Komisją Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, ale też mamy 

dostępne wole środki, które są dostępne i będą dostępne z tego co jest planowane, więc radny 

uważa, że są tu nawet dwa źródła.  

 

Podinspektor ds. społecznych i współpracy z organizacjami pozarządowymi Beata 

Ciećka wyjaśniła, że środki na konkursy ofert dla NGOS Gminnych zostały podniesione 

w  ubiegłym roku o 40.000 zł. W tym roku niestety nie było takiej możliwości z racji tego, że 

wpływy się zmniejszyły. Natomiast budżet którym dysponuje biuro współpracujące 

z  organizacjami pozarządowymi to tylko i wyłącznie opłaty z zezwoleń za sprzedaż alkoholi 

plus „małpki”, które w tym roku musieliśmy zmniejszyć o prawie 40.000 z zakładanych 

150.000. W związku z powyższym najprawdopodobniej budżet na przyszły rok nie ulegnie 

zwiększeniu.  

 

Radny Marek Artur Koniarczyk zapytał, czy jeśli ten wzrost nastąpi do kwoty wyjściowej 

którą mieliśmy w poprzednim roku budżetowym, to czy będziemy mieli pokrycie? Jeżeli nie 

to radny wycofa złożony wniosek i poprosi o zwiększenie przynajmniej do 20.000 zł, 

ponieważ z tego co liczył jest to możliwe.  

 

Podinspektor ds. społecznych i współpracy z organizacjami pozarządowymi Beata 

Ciećka stwierdziła, że zakładając obniżenie wpływów tak jak to nastąpiło w tym roku będzie 

ciężko z realizacją, ponieważ wzrosły również bardzo koszty. Budżet być może nie jest mały, 

natomiast same koszty bieżące również bardzo wzrosły. 

 

Radny Marek Artur Koniarczyk oznajmił, że oczekuje konkretnej odpowiedzi, czy jest 

możliwe podniesienie co najmniej o 20.000 zł. 

 

Podinspektor ds. społecznych i współpracy z organizacjami pozarządowymi Beata 

Ciećka odpowiedziała, że w jej ocenie na ten moment nie.  

 

Przewodnicząca obrad Jadwiga Kopycka zapytała, czy radny wycofuje złożony wniosek? 
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Radny Marek Artur Koniarczyk wycofał złożony wniosek. 

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt 

uchwały – załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Ad 5 ppkt 7. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marek Plewa przedstawił projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia rezygnacji z członkostwa w Komisji Infrastruktury Rady Miejskiej w Szydłowcu 

/w  zał. do prot./. 

 

Opinia Komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały negatywnie. 

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt 

uchwały – załącznik nr 12 do protokołu.  

 

Ad 5 ppkt 8. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Paweł Surdy przedstawił projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia rezygnacji z członkostwa w Komisji Budżetu Rady Miejskiej w Szydłowcu /w zał. 

do prot./. 

 

Opinia Komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt 

uchwały – załącznik nr 13 do protokołu.  

 

Ad 5 ppkt 9  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marek Plewa przedstawił projekt uchwały w sprawie 
zmiany składu osobowego Komisji Budżetu Rady Miejskiej w Szydłowcu /w zał. do prot./. 

 

Opinia Komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały negatywnie. 

 

Przewodnicząca obrad Jadwiga Kopcycka poprosiła o zgłoszenie kandydatur na członka 

Komisji Budżetu. 

 

Radna Anna Majstrak zgłosiła kandydaturę radnej Jadwigi Kopyckiej. 

 

Przewodnicząca obrad Jadwiga Kopycka wyraziła zgodę. 
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Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym kandydaturę 

radnej Jadwigi Kopyckiej na członka Komisji Budżetu – załącznik nr 14 do protokołu.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marek Plewa przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zmiany składu osobowego Komisji Budżetu Rady Miejskiej w Szydłowcu z uwzględnieniem 

przyjętej kandydatury.  

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt 

uchwały – załącznik nr 15 do protokołu.  

 

Ad 5 ppkt 10. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marek Plewa przedstawił projekt uchwały w sprawie 
zmiany składu osobowego Komisji Infrastruktury Rady Miejskiej w Szydłowcu /w zał. do 

prot./. 

 

Opinia Komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Infrastruktury zaopiniowała projekt uchwały negatywnie. 

 

Przewodnicząca obrad Jadwiga Kopycka poprosiła o zgłoszenie kandydatur na członka 

Komisji Infrastruktury. 

 

Radny Arkadiusz Sokołowski jako Przewodniczący Komisji Infrastruktury zgłosił 

kandydaturę Wiceprzewodniczącego Pawła Surdego na członka Komisji Infrastruktury 

dodając, że współpracują już 9 rok, współpraca jest bardzo dobra w związku z czym chciałby 

go widzieć w swojej komisji.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Paweł Surdy wyraził zgodę. 

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym kandydaturę 

radnego Pawła Surdego na członka Komisji Infrastruktury – załącznik nr 16 do 

protokołu.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marek Plewa przedstawił projekt uchwały w sprawie 
zmiany składu osobowego Komisji Infrastruktury Rady Miejskiej w Szydłowcu 

z uwzględnieniem przyjętej kandydatury. 

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt 

uchwały – załącznik nr 17 do protokołu.  

 

 

Ad 6. 

Sekretarz Gminy Dorota Kubiś przedstawiła informację Burmistrza dotycząca analizy 

oświadczeń majątkowych osób wymienionych w art. 24 h ust. 3 pkt 3 ustawy z dnia 8 marca 

1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2023 r., poz. 40 ze zm.) /w zał. do prot./. 
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Ad 7. 

Przewodnicząca obrad Jadwiga Kopycka poinformowała, że pismem z dnia 22 czerwca 

2023 roku otrzymała od Naczelnika Urzędu Skarbowego w Szydłowcu analizę oświadczeń 

majątkowych. Naczelnik w załączeniu przekazał informację z analiz odnośnie danych 

zawartych w oświadczeniach majątkowych Radnych Gminy Szydłowiec. Przewodnicząca 

poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Marka Plewę o odczytanie pisma. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marek Plewa odczytał pismo od Naczelnika Urzędu 

Skarbowego w Szydłowcu w sprawie wyników przeprowadzonej analizy oświadczeń 

majątkowych złożonych przez radnych Rady Miejskiej w Szydłowcu /w zał. do prot./.  

 

Przewodnicząca obrad Jadwiga Kopycka poinformowała, że wyjaśnienia złożone przez 

radnych w sprawie stwierdzonych nieprawidłowości przekazała do Naczelnika Urzędu 

Skarbowego w Szydłowcu oraz poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Marka 

Plewę o odczytanie pism od Naczelnika Urzędu Skarbowego w Szydłowcu oraz od 

Wojewody Mazowieckiego w sprawie wyników analizy oświadczeń majątkowych 

Przewodniczącej Rady Miejskiej oraz Burmistrza Szydłowca. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marek Plewa odczytał pisma od Naczelnika Urzędu 

Skarbowego w Szydłowcu oraz od Wojewody Mazowieckiego w sprawie wyników analizy 

oświadczeń majątkowych Przewodniczącej Rady Miejskiej Jadwigi Kopcykiej oraz 

Burmistrza Szydłowca Artura Ludwa /w zał. do prot./. Wyjaśnienia w tej sprawie zostały 

przesłane.  

 

Radny Marek Artur Koniarczyk stwierdził, że nie chce się odnosić do uwag Naczelnika, 

ale do trybu w jaki sposób Rada została o tym poinformowana. Radny stwierdził, że są to 

informacje jawne i uważa że wszyscy radni powinni takie informacje otrzymać i tak to było 

dotychczas praktykowane. Radni powinni w należyty sposób zostać poinformowani o tym że 

takie pisma wpływają do Rady Miejskiej, zresztą jedno z tych pism została zadekretowane na 

Radę Miejską. Radny jeszcze raz podkreślił, że nie odnosi się do merytoryki uwag, czy 

zasadności, tylko jest zapis ustawy o samorządzie gminnym, który jasno mówi że takiej 

analizy powinien dokonywać Przewodniczący Rady.  

 

Ad 8. 

Przewodnicząca obrad Jadwiga Kopcyka poinformowała, że wszyscy radni otrzymali 

informację o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Szydłowiec w roku szkolnym 

2022/2023 /w zał. do prot./. Komisja Edukacji wydała do przedłożonej informacji opinie 

pozytywną. 

 

Radny Marek Artur Koniarczyk oznajmił, że nie mógł uczestniczyć w tym posiedzeniu 

Komisji Edukacji, które dotyczyło przyjęcia tej informacji, dodał, że nie jest członkiem tej 

Komisji oraz wrócił do wcześniejszej wypowiedzi Pani Naczelnik informując, że wczorajsze 

opuszczenie przez niego posiedzenia Komisji było usprawiedliwione.  
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Radna Anna Majstrak potwierdziła, że wczorajsze opuszczenie przez radnego posiedzenia 

było usprawiedliwione.  

 

Radny Marek Artur Koniarczyk oznajmił, że na wczorajszym posiedzeniu otrzymali 

bardzo niepokojąca informację, odnośnie finansów naszej oświaty, które przekazała Pani 

Skarbnik. Niestety ten rok jest bardzo trudny z różnych powodów i należy współczuć 

Dyrektorom którzy musza te swoje arkusze organizacyjne w jakiś sposób wiązać 

i  zabezpieczać przede wszystkim edukację naszym najmłodszym mieszkańcom. Poprosił aby 

Skarbnik wyjaśniła, jaki obecnie mamy poziom środków których brakuje jeśli chodzi 

o  oświatę i się do tego odniosła. Radny oznajmił, że nurtuje go, że na dzień dzisiejszy 

brakuje ważnych kwestii do uregulowania, chodzi o kwestię finansową, radny nie słyszał, 

żeby miała miejsce dyskusja na temat kosztów na jednego ucznia, które rosną 

w  zastraszającym tempie, dziś to nawet poziom 30.000 zł w niektórych placówkach. 

Kolejnym poruszonym aspektem była frekwencja uczniów, która na przestrzeni ostatnich lat 

drastycznie maleje, dlatego zdaniem radnego należy podjąć działania naprawcze i zwrócić na 

to uwagę. Jeśli chodzi o egzaminy to radny zauważył, że jest kilka przedmiotów z których 

wynik nie jest zadawalający i nad tym również należy się pochylić. W ocenie radnego 

przedstawienie osiągnięć uczniów jest niezupełnie czytelne i powinno zostać przedstawione 

w innej formie o czym już kiedyś była mowa, jednak radny cieszy się że te sukcesy są 

i  gratuluje ich uczniom oraz dyrektorom.  

 

Radna Wioleta Turek stwierdziła, że na posiedzeniu Komisji Edukacji wszystkie te 

kwestuje były omawiane i dyrektorzy to wyjaśniali, dlatego tak ważna jest obecność na tych 

posiedzeniach.  

 

Radny Marek Artur Koniarczyk zauważył, że nie zawsze jest taka możliwość żeby 

uczestniczyć w posiedzeniu jednak są to bardzo ważne kwestie m.in. te które podniosła Pani 

Skarbnik, dlatego radny poprosił, aby odniosła się do tego.  

 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota poinformowała, że na sesji październikowej 

i  listopadowej zwiększane były wydatki na oświatę (na sesji październikowej o 1.500.000 zł 

oraz na sesji listopadowej czyli dzisiejszej o 1.000.000 zł) w sumie o 2.500.000 zł. Po 

rozliczeniu 11 miesięcy okaże się ile jeszcze zabraknie do końca roku. 

 

Radny Marek Artur Koniarczyk stwierdził, że na wczorajszym posiedzeniu Skarbnik 

mówiła o innych kwotach, ponieważ padła kwota 2.500.000 zł.  

 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota wyjaśniła, że o tym przed chwilą mówiła, w październiku 

dokonano zwiększenia o 1.500.000 zł, a dziś o 1.000.000 zł co daje w sumie 2.500.000 zł.  

 

Radny Marek Artur Koniarczyk zapytał, czy kwota ta może w sumie zwiększyć się nawet 

do 3.000.000 zł? 
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Skarbnik Gminy Iwona Czarnota potwierdziła, że jest taka możliwość, ale to się dopiero 

okaże.  

 

Przewodnicząca obrad poddała informację o stanie realizacji zadań oświatowych 

w Gminie Szydłowiec w roku szkolnym 2022/2023 pod głosowanie w systemie 

elektronicznym – załącznik nr 18 do protokołu.  

 

Ad 9. 

Radny Maciej Kapturski złożył interpelacje na piśmie. 

 

Radny Marek Artur Koniarczyk przedstawił treść interpelacji oraz złożył je na piśmie. 

 

Ad 10. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Paweł Surdy wyjaśnił, że chciałby się odnieść do 

słów które padły na czerwcowej sesji na której to był nieobecny w związku z czym nie mógł 

się do nich odnieść, a uważa, że należy się wyjaśnienie, ponieważ zostali Państwo 

wprowadzeni w błąd. Sprawa dotyczyła stowarzyszenia Viktoria Szydłowiec oraz osoby 

Wiceprzewodniczącego, ponieważ jest z tym stowarzyszeniem związany, a mianowicie jest 

jednym z współzałożycieli tego stowarzyszenia. Przez kilkanaście lat pełnił funkcję Prezesa 

tego stowarzyszenia, trenera, a obecnie jego rola jest ograniczona jedynie do pełnienia funkcji 

trenera oraz jest zwykłym członkiem stowarzyszenia. Na jednej z sesji padły słowa, że 

podział dotacji z Gminnej Komisji Rozwiazywania Problemów Alkoholowych 

i Przeciwdziałania Narkomani budzi kontrowersje oraz że stowarzyszenie otrzymało trzy 

dotacje w ramach jednego zadania. Mija się to z prawdą i jest dalekie od rzeczywistości. 

Regulamin każdego konkursu wyraźnie mówi że jedna organizacja/stowarzyszenie/klub 

sportowy może złożyć tylko jedną ofertę w ramach jednego zadania. Stowarzyszenie Viktoria 

Szydłowiec w roku 2022 złożyło jedną ofertę na zorganizowanie wypoczynku zimowego, 

jedną na wypoczynku letniego oraz jedną na prowadzenie pozalekcyjnych zajęć sportowych 

oraz dwie oferty w trybie pozakonkursowym na prowadzenie zajęć pozalekcyjnych. Radny 

wyjaśnił, że dwie oferty ponieważ, jeżeli stowarzyszenie otrzymuje na prowadzenie zajęć 

pozalekcyjnych 3.000 zł, a proszę sobie wyobrazić że klub funkcjonuje cały rok z krótką 

przerwą wakacyjną, a na działalność klubu składają się takie czynności jak wyjazdy na 

zawody (tu pojawiają się koszty zakwaterowania, transportu, wyżywienia, opłat startowych, 

zakup sprzętu sportowego, który ulega zużyciu, wyjazdy na sparingi do innych klubów, 

odnowa biologiczna zawodników, suplementacja zawodników). Radny poprosił aby sobie 

wyobrazić jakie to są koszty w ciągu roku. Jeżeli na zadania dotyczące zajęć pozalekcyjnych 

stowarzyszenie otrzymuje 3.000 zł to każdy kto zajmuje się sportem (a są wśród radnych 

przedstawiciele środowisk sportowych) wie co za to można zrobić. W związku z tym zarząd 

Viktorii mając taką możliwość, aby korzystać również ze środków po które sięga w trybie 

poza konkursowym korzysta z tego. Radny nie wie czy inne stowarzyszenia z tego korzystają, 

ale zarząd Viktorii z tego korzysta i dlatego pozyskuje środki na te wszystkie działania, żeby 

klub mógł normalnie funkcjonować. Była tu również mowa o stypendiach sportowych oraz że 

niektóre stowarzyszenia są uprzywilejowane tak jak stowarzyszenie Viktoria, bo zawodnicy 

otrzymują stypendia sportowe. Doskonale wszyscy wiemy, że to kto otrzyma stypendium 
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sportowe reguluje uchwała za którą wszyscy głosowaliśmy i to w tej uchwale ujęte są 

wszystkie warunki jakie musi spełnić sportowiec, aby otrzymać stypendium. 

Wiceprzewodniczący przybliżył te warunki oraz poinformował, że to że w tym klubie są 

stypendia, świadczy jedynie o tym że w tym klubie jest praca oraz są widoczne jej efekty. Co 

roku klub ma medalistów Mistrzostw Polski. Kolejną poruszoną kwestią było korzystanie 

przez klub z lokalu oraz niepłacenia za wywóz odpadów, prąd itp. Wszędzie tam gdzie 

oczekuje się od sportowców wyników najpierw stwarza się im warunki do uprawiania sportu, 

a później się wymaga wyników. Viktoria Szydłowiec funkcjonuje od roku 2003, początkowo 

korzystano z sali LO im. Henryka Sienkiewicza w Szydłowcu, wynajmowano również salę od 

klubu bokserskiego „Hubal” w Chlewiskach (i tam zawodnicy dojeżdżali na treningi) oraz 

płacono za tą salę, później zaadaptowano pomieszczenia po byłej kotłowni w LO im. 

H.  Sienkiewicza oraz zorganizowano tam małą bazę treningową, i wreszcie po 17 latach 

dzięki staraniom zarządu klubu Viktora, dzięki władzom Powiatu, udało się zaadaptować 

pomieszczenie gdzie otrzymano salę do treningów z prawdziwego zdarzenia. Przyjeżdżają tu 

ludzie z całej Polski i są zdziwieni, że coś takiego powstało w Szydłowcu. Co więcej w tą 

bazę treningową, w tą salę, w ten pustostan stowarzyszenie zainwestowało środki 

w wysokości ponad 200.000 zł. Sala została wyposażona w odpowiedni sprzęt sportowy do 

treningów, w  matę treningową, za kwotę prawie 50.000 zł. Dzięki temu uczniowie Centrum 

Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego, a także uczniowie szkoły im. KOP mogą w ramach 

zajęć wychowania fizycznego w sposób bezpieczny korzystać z tej sali oraz sprzętu który się 

tam znajduje. Stowarzyszenie nie pobiera za to żadnych opłat. W zamian za to stowarzyszenie 

po godzinach nauki szkolnej prowadzi w tym pomieszczeniu treningi. Oczywiście to 

wszystko jest objęte umową pomiędzy Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego, 

a  stowarzyszeniem Viktoria Szydłowiec. Obie strony nie dokonują rozliczeń, gdyż 

stwierdzono że się równoważą, więc umowa jest na zasadzie kompensaty, a wszystko jest 

wykonane zgodnie z literą prawa. Umowa przed podpisaniem była konsultowana 

z  prawnikami. Stowarzyszenie doczekało się sali treningowej z prawdziwego zdarzenia 

dzięki sukcesom, co roku zawodnicy zdobywają medale Mistrzostw Polski, a w ciągu 21 lat 

działalności klub wychował wielu medalistów Mistrzów Polski, Wicemistrzów Polski, 

brązowych medalistów, zdobywców pucharów Polski, a największe osiągnięcia to zdobycie 

przez zawodnika Pucharu Świata, dwóch tytułów Wicemistrzów Europy, Pucharu Europy 

oraz zdobycie brązowego medalu mistrzostw Świata juniorów. Jednak w sporcie nie są 

najważniejsze sukcesy, a rola wychowawcza sportu. Radny zna szydłowieckie środowisko 

sportowe i wie że w większości liderami są osoby które kosztem własnego życia osobistego 

poświęcają czas aby dzieci, młodzież i dorośli mogli się w sporcie realizować, osiągać 

sukcesy i spełniać marzenia sportowe. Na czerwcowej sesji padły również słowa, iż 

Wiceprzewodniczący jest zainteresowany pozyskiwaniem środków dla stowarzyszenia 

Viktoria. Radny stwierdził, że oczywiście że jest zainteresowany oraz zapytał czy jest coś 

złego w tym, że leży mu na sercu to żeby dzieci, młodzież oraz dorośli z naszego powiatu nie 

musieli jeździć do Kielc czy Radomia żeby uprawiać sport? Zdaniem radnego nie ma w tym 

nic złego, a co więcej z jego doświadczenia w pozyskiwaniu środków dla klubów sportowych 

korzystają również inne kluby z naszego ternu (radny wymienił jaka to m.in. była pomoc). 

Podsumowując oznajmił, że musiał zabrać głos gdyż leżało mu to na sercu, ponieważ mijało 

się z prawdą oraz należało to wyjaśnić.  
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Radna Grażyna Rycerska podsumowując dzisiejsze obrady jak i te wcześniejsze zauważyła, 

że dużo pieniędzy jest przeznaczanych na budowę dróg zarówno przez lasy jak i łąki, gdzie 

nie ma zabudowań, a dzięki której to drodze wzrasta wartość działek. Kolejny raz 

zaapelowała do Burmistrza o zajęcie się tymi drogami przy których zamieszkują nasi 

mieszkańcy. Przypomniała, że Burmistrz obiecał mieszkańcom ulicy Zielonka, że droga 

zostanie zrobiona, natomiast radni jak i Burmistrz mają odpowiedź Wójta Gminy Chlewiska 

z  której to wynika że nie będzie on partycypował w 50% kosztów budowy ulicy Zielonka. 

Zdaniem radnej jest to sprawa honoru, ponieważ mieszkańcy pamiętają obietnice złożone 

przez Burmistrza i czekają. Kolejną sprawą poruszoną przez radną byłą informacja 

umieszczona na forum społecznościowej w której to Burmistrz chwalił się sukcesywnie 

realizowaną budową sieci gazowej na terenie naszej gminy. Natomiast na zamieszczonych 

zdjęciach widać, że nitka z gazem doprowadzana jest do pól i działek, co jest kolejnym 

przykładem działań Burmistrza w celu podniesienia wartości działek. Radna zapytała kiedy 

i  czy w ogóle nitka z gazem zostanie przedłużona na ulicy Górnej, Narutowicza, Krótkiej 

oraz kiedy i czy w ogóle pozostałe ulice przylegające do ulicy Narutowicza również będą 

miały nitkę z gazem? Radna zapytała jaki cel ma w tym Burmistrz, że nitka z gazem nie 

została przedłużona na wymienionych ulicach? Zapytała, dlaczego Burmistrz zezwala bez 

konsultacji społecznych na budowę masztu w zachodniej części miasta, gdzie działki w tej 

części miasta stracą na wartości. Poinformowała, że ma zawiadomienie od Burmistrza którego 

treści czytać nie będzie, natomiast odczytała pismo do Burmistrza które składa w imieniu 

mieszkańców zachodniej części miasta z prośbą o zamianę planowanej budowy masztu w tej 

części miasta wraz z uzasadnieniem tej prośby, a następnie odczytała zawiadomienie 

Burmistrza Szydłowca o wszczęciu ustalania lokalizacji inwestycji celu publicznego dla 

inwestycji polegającej na budowie stacji bazowej telefonii komórkowej składającej się 

z wieży kratowej o wysokości blisko 60 metrów. Po odczytaniu treści zawiadomienia radna 

poinformowała, że chciałaby aby został udzielony głos Pani która jest najbardziej 

zainteresowana, aby ten masz nie został wybudowany.  

 

Radny Arkadiusz Sokołowski stwierdził, że wzburzył się po wystąpieniu radnej, ponieważ 

radna jest hipokrytką do kwadratu. Wczoraj na posiedzeniu komisji odbyła się rozmowa 

z inspektorem Darczukiem podczas której rozważane było jak można pomóc mieszkańcom, 

żeby ta inwestycja tam nie powstała. Radna przystała, że rozumie, że pewnych rzeczy nie da 

się zrobić bo przepisy na to nie zezwalają i za których złamanie grozi odpowiadania karna. 

Radna na to przytaknęła, a dziś robi taką szopkę pod publiczkę. Radny nie rozumie jak można 

w ten sposób postępować, a radna robi to notorycznie i to że Burmistrz tak dziś z radną 

rozmawia to również jest jej zasługa, bo ileż można tego słuchać, radny ma już dość 

współpracy z radną. W ocenie radnego zamiast rozwiązywać problem, to radna jątrzy żeby 

tylko napuścić ludzi na Burmistrza i to się radnemu nie podoba, dlatego za każdym razem 

będzie o tym mówił. Stwierdził, że radna nie chce rozwiązać problemu, a nam wszystkim 

zależy na tym żeby pomóc, bo on również jest przeciwko temu, żeby kilkadziesiąt metrów od 

budynków stawiać nadajniki, tylko niestety przepisy nas do czegoś zobowiązują. Burmistrz 

musiał wydać taką decyzję, o czym radna doskonale wie, ponieważ otrzymała wczoraj taką 

informację, a dziś na sesji radna wstaje i robi taką szopkę. 
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Burmistrz Szydłowca Artur Ludew zauważył, że nie wydał żadnej decyzji tylko 

obwieszczenie. 

 

Radna Anna Majstrak potwierdziła, że na wczorajszym posiedzeniu komisji była dogłębna 

dyskusja na temat budowy masztu, ponieważ zgłosiła się do niej Pani Anna Jakubczyk, która 

prosiła o możliwość wystąpienia na dzisiejszej sesji. Wszystko to zostało ustalone na komisji 

o czym radna Rycerska również wiedziała, że taka osoba przyjdzie i będzie zabierała głos 

w  tej sprawie. Na posiedzeniu komisji Pan Darczuk przedstawił pewne możliwości, ale 

dokładnie tego nie wyjaśnił, ponieważ mamy się nad tym zastanowić, Burmistrz również ma 

swój pomysł, którego nie zdradzał. Dziś jest również Pani Anna, której Przewodnicząca 

udzieli głosu i zobaczymy jak dalej się ta sytuacja potoczy, ponieważ nie możemy przesądzać 

i mówić że powstanie tam maszt, ponieważ jest to propozycja Burmistrza, który chce aby ten 

maszt tam powstał, bo niestety nie jest to prawda i radna prosi aby takich rzeczy nie 

insynuować.  

 

Pani Anna Jakubczyk poinformowała, że mieszka przy ulicy Górnej na działce 2842/2 oraz 

że na działce 2843/2 ma powstać wybudowana stacja sieci komórkowej nr 337b o wysokości 

56,15 m wraz z instalacją odgromową oraz 6 antenami radiolinii a także urządzeń sterujących 

zasilających i nadawczo-odbiorczych. Stacja ma powstać bezpośrednio w jej granicy działki 

oraz planowanej budowy domu i bardzo blisko jej domu a jeszcze bliżej sąsiada. Zapytała 

dlaczego taka inwestycja nie jest planowana wcześniej i nie powstanie 200/300 metrów od ich 

działek gdzie są nieużytki i nie ma domów? A jest gdzie postawić taką wieżę. Zapytała 

również kim jest właściciel działki na której ma powstać ten masz (wymieniając go z imienia 

i nazwiska) dla władz naszego miasta, żeby w środku osiedla wybudować taką wieżę? 

Poinformowała że jest tu aby prosić wszystkich obecnych o pomoc w przeciwstawieniu się tej 

budowie. Sprawa jest bardzo poważana, ponieważ w pobliżu jest już jedna stacja niedaleko 

wysypiska śmieci, a teraz chcą budować drugą w tak bliskiej odległości, w samym centrum 

osiedla. Czy to jest zbadane, że nie będzie groźne dla środowiska? Są setki badań dotyczące 

szkodliwości promieniowania elektromagnetycznego i jeżeli się temu nie przeciwstawimy to 

maszt powstanie, a wraz z nim potencjalne choroby. Planowana budowa stacji ma 

bezpośredni wpływ na siedlisko ludzkie w tym na rodziny z małymi dziećmi i osoby starsze, 

które są szczególnie narażone na promieniowanie. Wykorzystując prawo ochrony życia 

i  zdrowia zapisane w Konstytucji stanowczo sprzeciwmy się tej budowie, ponieważ jest 

gdzie oddalić się o 300/400 metrów. Oznajmiła, że ona nie posiada działek i majątków, ma 

jedyną działkę na której budowę domu planuje jej syn. Ta działka to dorobek jej życia 

i  okazuje się że jeden nieuczciwy sąsiad rujnuje dorobek w ciągu sekundy. Poprosiła Radę 

o  pomoc, dodając że zebrała kilkaset podpisów sprzeciwu, które dołączy w odpowiednim 

czasie. Wśród ludzi którzy złożyły podpisy są osoby które zaufały Burmistrzowi oddało swój 

głos, a Burmistrz oraz Rada powinni stać za ludźmi, a stoją za wielką korporacją dla której 

mieszkańcy i ich zdrowie się nie liczą, ponieważ liczą się tylko zyski. W związku 

z  powyższym zwróciła się do Rady z  prośbą o przeciwstawienie się budowie ww. sieci oraz 

o oddalenie jej i zorganizowania w  tej sprawie konsultacji społecznych, spotkania 

z inwestorem oraz właścicielami sąsiednich działek oraz wszystkich zainteresowanych, 
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ponadto do przeprowadzenia badania przez niezależnych od przemysłu telekomunikacyjnego 

naukowców, którzy wykażą wszelką wątpliwość, że ta technologia jest bezpieczna dla ludzi 

i środowiska.  

 

Radny Marek Artur Koniarczyk w związku z apelem Pani Anny Jakubczyk poprosił 

Przewodniczącego Komisji Infrastruktury o zwołanie nadzwyczajnego posiedzenia Komisji 

Infrastruktury w tej sprawie.  

 

Radny Arkadiusz Sokołowski oznajmił, że chętnie przychyli się do tej prośby oraz 

stwierdził, że jego zdaniem na spokojnie i bez kamer poszukamy jakiegoś rozwiązania, 

ponieważ jak to już było powiedziane na wczorajszym posiedzeniu sprawa nie jest prosta. 

Radny zauważył, że Pani Anna Jakubczyk w swoim wystąpieniu mówiła, że jest wola, aby 

budować te nadajniki, a po prostu wpływają pisma do Burmistrza który musi wydać taką 

decyzję, to nie jest jego widzimisię. Dodał, że nikt z nas nie chce by te nadajniki tak blisko 

powstawały, poszukamy rozwiązania. Radny poprosił również, aby w przyszłości rozważniej 

używać słów z sugestiami, że ktoś ma w tym interes, bo żadnego interesu nie mamy ani jako 

Gmina, ani osobistego w tym żeby nadajniki powstawały. Przytoczył również sytuację 

z  przed kilku lat w jego okręgu wyborczym w miejscowości Hucisko, gdzie budowa nie 

doszła do skutku, ponieważ osoba która chciała sprzedać, czy wydzierżawić działkę się 

wycofała i próby przeniesienia nic nie dały. Najprostszym rozwiązaniem jest przekonanie 

właściciela działki, żeby nadajnik w tym miejscu nie powstał, a wszelkie inne działania są 

trochę naginaniem prawa. To nie jest takie proste, bo gdyby wystarczyło podjęcie uchwały 

czy wydanie decyzji to na pewno byśmy to zrobili. Radny poinformował, że zwoła 

posiedzenie komisji i na które zaprosi Panią Jakubczyk.  

 

Pani Anna Jakubczyk stwierdziła, że można oddalić. 

 

Radny Arkadiusz Sokołowski stwierdził, że nie jest to w gestii ani Burmistrza, ani Rady. 

Gdyby Burmistrz lub Rada mogli tak zrobić to by to zrobili i byłoby to najprostsze odsunąć 

kilkaset metrów dalej, niestety tak to nie wygląda, zostałoby złamane prawo, a Burmistrz 

poniósłby karę. Prosił o przekazanie ludziom, aby nie dali się podpuszczać, ponieważ zbliżają 

się wybory i niektórzy zamiast szukać rozwiązania problemu to robią sobie kampanię 

wyborczą. Radny stwierdził, że doskonale to zna, ponieważ bardzo podobnie miał właśnie 

w  Hucisku.  

 

Radna Grażyna Rycerska zwróciła się do radnego Sokołowskiego z prośbą, aby jej nie 

obrażał, dodając że to co radny mówi świadczy o nim. Ponadto poinformowała, że właściciel 

działki podpisał umowę z inwestorem na dzierżawę, więc radna nie wie co dalej da się zrobić 

w tej sprawie. Powtórnie zwróciła się do radnego Sokołowskiego pytając czy on myśli że jej 

się podoba z nim współpraca? Otóż jej się nie podoba, ale przychodzi i pracuje. Ona nie jest 

tu po to żeby się lansować, ale jak już mówiła przychodzi dla mieszkańców, a to czy zostanie 

wybrana, czy nie to sprawa mieszkańców. Radna zauważyła, że złożyła 10 wniosków do 

budżetu na 2024 rok i żaden nie został uwzględniony.  

 



22 
 

Radny Arkadiusz Sokołowski wyjaśnił, że jego sposób wypowiedzi był wynikiem emocji, 

ponieważ radna robi jedną i tą samą rzecz… Rady zapytał radną Grażynę Rycerską czy zna 

artykuł kodeksu karnego odnośnie pomówienia? 

 

Radna Grażyna Rycerska zapytała, czy pomówiła radnego? 

 

Radny Arkadiusz Sokołowski odpowiedział, że nie ale radna notoryczni pomawia 

Burmistrza. Radny wyjaśnił, że jego reakcja była wynikiem tego jak radna zachowuje się 

w  Radzie i niczego innego. Radnemu bardzo rzadko w życiu zdarza się tak zachować, ale 

czasami nie może przejść obojętnie wobec zachowania radnej, dlatego się tak zachował. Jako 

radny i przedstawiciel swoich wyborców powinien się zachować lepiej, jednak czasami 

emocje biorą górę. Poprosił radną, aby trochę stonowała ze swoimi wypowiedziami i aby 

przejrzała to co mówi, bo notorycznie zarzuca jakąś grupę interesów, zarzuca Burmistrzowi 

„lewe interesy”. W ocenie radnego Burmistrz ma dużo cierpliwości, bo on by już dawno 

radnej sprawę o zniesławienie założył.  

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew potwierdził, że ma dużo cierpliwości do radnej. Radna 

znowu pomówiła Burmistrza z mównicy mówiąc o budowaniu dróg w lasach, łąkach po to 

żeby wzrosła wartość tych nieruchomości. Burmistrz dokładnie przeanalizuje nagrania z tych 

wypowiedzi i rozważy, czy nie wytoczyć radnej pozwu sądowego, ponieważ jest to kolejna 

próba zniesławienia. Odniósł się do poruszonej kwestii budowy ulicy Zielonka wyjaśniając, 

że stan faktyczny jest taki, że mieszkańcy mieszkający przy tej ulicy to mieszkańcy gminy 

Szydłowiec, natomiast droga jest położona w gminie Chlewiska. W  związku z tym Burmistrz 

wystąpił do Wójta Gminy Chlewiska o podanie informacji, czy jest zainteresowany 

partycypacją w kosztach budowy tej drogi w związku z tym, że Burmistrz nie może 

wybudować drogi na terenie gminy Chlewiska, a jedynie może udzielić pomocy finansowej 

Wójtowi który taką drogę chciałby budować na swoim terenie. Wójt odpowiedział 

jednoznacznie, że w roku 2024 nie przewiduje takiej budowy. Burmistrz dopełnił wszelkich 

formalności z naszej strony, dobrej woli oraz szukania środków na tą inwestycję w budżecie 

Gminy Szydłowiec. Jeśli chodzi o budowę sieci gazowej, to jest prowadzona czym się 

chwalimy i będziemy się chwalić, a to co radna pokazała to jest dowód naszej dobrej pracy. 

Jeśli chodzi o ulice które radna wymieniła to one najprawdopodobniej dojdą do skutku, ale to 

Polska Spółka Gazownictwa jest inwestorem i to ona musi ogłosić przetarg i wykonać te 

inwestycje. Burmistrz osobiście deklarował wielokrotnie Polskiej Spółce Gazownictwa że 

jesteśmy zainteresowani budową sieci gazowej również w tych ulicach odchodzących od 

ulicy Narutowicza, była korespondencja i Burmistrz wie, że w ostatnim czasie wpłynęła 

ponownie. Potwierdzi w dalszym ciągu chęć i wolę budowania sieci gazowej nawet kosztem 

budżetu naszej Gminy, bo Polska Spółka Gazownictwa żąda od nas kolejnych obniżek stawek 

za umieszczenie infrastruktury w pasie drogowym. Jedna taka uchwała została podjęta, 

a następne działania również będą podejmowane. Burmistrz deklaruje że ze swojej strony nie 

będzie już patrzył na dochody Gminy, tylko wyjdzie naprzeciw mieszkańcom i spełni 

wszystkie wymagania, które spółka chce od niego, a to czy spółka wybuduje, czy nie będzie 

już tylko zależało od niej. Spółka z naszej strony już dawno otrzymała zielone światło na 

realizację tych inwestycji, dlatego że potwierdziliśmy wolę współpracy. Spółka pracuje na 
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terenie gminy Szydłowiec i my robimy wszystko żeby dalej pracowała, to że ta sieć gazowa 

powstaje na terenie gminy Szydłowiec jest wyrazem dobrej współpracy. Długo takiej 

współpracy nie było, a teraz jest co widać gołym okiem. Burmistrz odniósł się również do 

poruszonego przez radną tematu zawiadomienia o wszczęciu postępowania administracyjnego 

wyjaśniając że wpłynął wniosek, i ktokolwiek by wniosku nie złożył jesteśmy zobowiązani 

wszcząć postepowanie i takie postępowanie zostało wszczęte, a do decyzji daleko. Burmistrz 

tłumaczył pani Jakubczyk która była u niego na rozmowie, że nie miał innego wyjścia jak 

wszczęcie postępowania po wpłynięciu wniosku i  niepodpisanie takiego zawiadomienia 

byłoby złamaniem prawa. Burmistrz stwierdził, że chcemy pomagać mieszkańcom i że od 

tego jesteśmy ale prawa przestrzegać musimy i  możemy pomagać na tyle na ile nam przepisy 

pozwalają. Odniósł się również do słów Pani Jakubczyk, że „Burmistrz stoi za wielką 

korporacją”, Burmistrz nie wie skąd Pani Anna wzięła taki wniosek, ponieważ rozmawiali 

i Burmistrz zapewniał że zrobimy wszystko, żeby wyjść mieszkańcom naprzeciw co zapewne 

Pani potwierdzi. Burmistrz bardzo by chciał, żeby ta sprawa znalazła swój pozytywy finał, 

natomiast nie jest zwolniony z odpowiedzialności i  przepisów które obowiązują. W trybie 

administracyjnym został złożony wniosek o  lokalizację celu publicznego na działce należącej 

do osoby prywatnej, więc Gmina tu nie ma żadnego interesu, Gmina nie jest inwestorem (bo 

jest to koncern telefonii komórkowej), Gmina nie jest właścicielem działki. Burmistrzowi 

jako mieszkańcowi ta inwestycja również nie jest na rękę oraz uważa że jest to zła lokalizacja 

wśród zabudowań. Burmistrz zwrócił się do mieszkańców zbierających podpisy z informacją, 

że nie mają w Radzie Miejskiej przeciwników, nie mają przeciwnika w Burmistrzu, a wręcz 

przeciwnie w ocenie Burmistrza wszyscy stoją po tej samej stronie. Natomiast należy sobie 

zdawać sprawę że obowiązują nas przepisy i tą drugą stroną jest potężny koncern który 

również ma prawników, jest to poważna firma która ma swoje cele i musimy dołożyć 

wszelkich starań żeby znaleźć rozwiązanie, które będzie dla nas skuteczne. Obecnie 

z naszymi prawnikami analizujemy możliwości w tej sprawie, ale również analizujemy grunty 

gminne, które ewentualnie możemy zaoferować spółce jako grunty gminne oddalone od 

zabudowań, gdzie spółka mogłaby przenieść tą wieżę W związku z powyższym najpierw 

rozpoczniemy rozmowy z tą firmą, żeby na zasadzie polubownej przeniosła tą lokalizację, 

natomiast jeśli firma będzie się upierała przy swoim to będziemy szukać rozwiązań prawnych, 

które będą zadowalały naszą stronę, a niekoniecznie firmę. Burmistrz podkreślił, że nikt 

w tym nie ma żadnego interesu. Jest to zadanie trudne, ale będziemy nad tym pracować i ma 

nadzieję na pozytywny finał. 

 

Pani Anna Jakubczyk wyjaśniła, że tak się wypowiedziała odnośnie tej korporacji, ponieważ 

uważa, że taka firma która chce wybudować wieżę to zwróciła się do Burmistrza, czy ten 

właściciel który wydzierżawił tę działkę. Pani Anna pokłada nadzieję, że Burmistrz powinien 

położyć rękę i nie pozwolić na to właścicielowi działki, ani firmie tak blisko, bo przecież 

Burmistrz wie gdzie to jest. Burmistrz wie, że za jej działką jest pełno łąk, pełno miejsca, 

więc dlaczego Burmistrz tam nie wskazał terenu 300 metrów dalej? 

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew odpowiedział, ze nikt się do niego nie zgłosił, nikt nie 

pytał i nie musiał tego robić i tego nie zrobił. Tereny które Pani Anna wskazuje to tereny 

prywatne, Gmina ma tam skrawek ziemi, ale Burmistrz nie może wskazywać terenów 
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prywatnych jeśli chciałby wskazać inną lokalizację. Tak jak już powiedział, analizujemy 

nasze zasoby jeśli chodzi o nieruchomości i postaramy się wystąpić do inwestora 

z  propozycją zmiany lokalizacji, jeśli się zgodzi to problem zostanie rozwiązany, a jeśli nie to 

czeka nas batalia. 

 

Radny Paweł Bloch stwierdził, że ta sytuacja z budową anteny dotyka go osobiście, bo taką 

batalię kilka lat temu toczyli z jednym kolegą z ulicy Polnej, niestety nie miała ona 

pozytywnego zakończenia. Radny przytoczył przebieg tej sprawy. Stwierdził, że rozumie tu 

Burmistrza, który musi postępować zgodnie z prawem i zakłada, że wszyscy siedzący przy 

tym stole gdybyśmy mieli wydać opinię to na pewno byłaby ona negatywna. Zdaniem 

radnego jeśli nie będzie dobrej woli ze strony inwestora i właściciela działki to niestety nie 

ma on dobrych informacji.  

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew wyjaśnił, że sytuacja o której mówił radny była nieco 

inna, dlatego że tam był plan miejscowy, którego tu nie ma i w tym Burmistrz upatruje jakieś 

możliwości, które pozwolą nam zrealizować swoje cele.  

 

Radna Anna Majstrak zwróciła się z prośbą jeśli jest taka możliwość o ustawienie znaku 

przy ulicy Kościuszki obok zakładu COMES, żeby tam było równoległe parkowanie. Prośbę 

swą umotywowała tym, że osoby korzystające z tego parkingu dojeżdżają do samego płotu co 

skutkuje tym, że piesi muszą schodzić na ulicę, co stwarza niebezpieczeństwo. 

 

Ad 11. 

Na tym porządek LVI sesji został wyczerpany. 

 

Przewodnicząca obrad wypowiadając formułę „Wysoka Rado, zamykam LVI sesję Rady 

Miejskiej w Szydłowcu” zamknęła LVI sesję Rady Miejskiej w Szydłowcu. 

 

Czas trwania sesji od godz. 1300do godz. 1600. 
 

Rada podjęła uchwały: LVI/413/23, LVI/414/23, LVI/415/23, LVI/416/23, LVI/417/23, 

LVI/418/23, LVI/419/23, LVI/420/23, LVI/421/23, LVI/422/23. 

 

Głosowanie w głosowaniu jawnym odbyło się poprzez system do głosowania i transmisji 

DSSS. Operatorem systemu była Paulina Bednarczyk. 

 

Protokołowała: 

Paulina Bednarczyk 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej 

 

        Jadwiga Kopycka 

 


